

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 217b07

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Cyprus against Turkey: the Committee of Ministers adopts an interim resolution on the execution by Turkey of the judgment of the European Court of Human Rights

Strasbourg, 05.04.2007 – Yesterday evening, the Committee of Ministers of the Council of Europe adopted a second interim resolution concerning the execution of the judgment delivered on 10 May 2001 by the European Court of Human Rights in the case of Cyprus against Turkey, which found a number of violations of the European Convention on Human Rights by Turkey in the northern part of Cyprus since the Turkish military intervention in July and August 1974.

[Integral text of the interim resolution ResDH\(2007\)25](#)

Under the European Convention on Human Rights, the European Court's judgments require the adoption by the respondent states, under the Committee of Ministers' supervision, of all measures necessary to grant the applicants appropriate redress and to prevent new similar violations in the future.

Chypre contre Turquie : le Comité des Ministres adopte une résolution intérimaire sur l'exécution par la Turquie de l'arrêt de la Cour européenne des droits de l'homme

Strasbourg, 05.04.2007 - Le Comité des Ministres du Conseil de l'Europe a adopté hier soir une deuxième résolution intérimaire concernant l'exécution de l'arrêt rendu le 10 mai 2001 par la Cour européenne des Droits de l'Homme dans l'affaire Chypre contre la Turquie, qui a constaté plusieurs violations de la Convention européenne des droits de l'homme par la Turquie dans la partie nord de Chypre depuis l'intervention militaire turque en juillet et août 1974.

[Texte intégral de la Résolution intérimaire ResDH\(2007\)25](#)

Aux termes de la Convention européenne des droits de l'Homme, les arrêts de la Cour européenne requièrent l'adoption par les Etats défendeurs, sous le contrôle du Comité des Ministres, de toutes les mesures nécessaires pour effacer les conséquences négatives des violations pour les victimes et prévenir de nouvelles violations semblables à l'avenir.

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.